
Voorzitter: Terpstra

Tegenwoordig zijn 109 leden, te
weten:

Van den Akker, Apostolou, Van
Ardenne-van der Hoeven, Arib,
Atsma, Augusteijn-Esser, Van Baalen,
Balkenende, Barth, Van Beek,
Belinfante, Van den Berg, Biesheuvel,
Blaauw, Van Blerck-Woerdman, Blok,
Bolhuis, Van Bommel, Buijs,
Bussemaker, Van de Camp, Cherribi,
De Cloe, Cornielje, Cörüz, Crone,
Depla, Dijksma, Dittrich, Van den
Doel, Duivesteijn, Feenstra, Geluk,
Van Gent, Giskes, De Haan, Halsema,
Harrewijn, Van Heemst, Hermann,
Herrebrugh, Hessing, Van der Hoek,
Hoekema, Van der Hoeven, Hofstra,
Kamp, Kant, Karimi, Van der Knaap,
Kuijper, Lambrechts, Leers, Van
Lente, Luchtenveld, Marijnissen,
E. Meijer, Th.A.M. Meijer, Middel,
Van Middelkoop, Mosterd, Nicolaı̈,
Niederer, Noorman-den Uyl, Örgü,
Oudkerk, Van Oven, Passtoors, De
Pater-van der Meer, Pitstra, Rehwin-
kel, Remak, Rietkerk, Rijpstra,
Ross-van Dorp, Rouvoet, Santi,
Scheltema-de Nie, Schimmel,
Schreijer-Pierik, Slob, Smits,
Snijder-Hazelhoff, Van Splunter,
Stellingwerf, Stroeken, De Swart,
Swildens-Rozendaal, Terpstra,
Timmermans, Udo, Ter Veer, Te
Veldhuis, Verbugt, Verburg,
Verhagen, Van der Vlies, M.B. Vos,
O.P.G. Vos, Waalkens, Wagenaar, Van
Walsem, Weekers, Weisglas, Wijn,
Wilders, De Wit, Witteveen-Hevinga
en Zijlstra,

en de heren Kok, minister-president,
minister van Algemene Zaken, Van
Aartsen, minister van Buitenlandse
Zaken, Hermans, minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen, Vermeend, minister van Sociale

Zaken en Werkgelegenheid,
Benschop, staatssecretaris van
Buitenlandse Zaken, en Hoogervorst,
staatssecretaris van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede dat is ingekomen bericht van
verhindering van het lid Dijssel-
bloem, wegens ziekte.

Dit bericht wordt voor kennisgeving
aangenomen.

Aan de orde is het debat over de
Europese top te Gotenburg.
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De heer Weisglas (VVD): Mevrouw
de voorzitter. In de pers is veel
aandacht geschonken aan de rellen
die hebben plaatsgevonden in
Gotenburg. Ik wil daar nu niet op
ingaan, want dat hoort niet tot de
inhoud van de Europese Raad, maar
ik wil er wel twee dingen over
zeggen. Er kan geen sprake zijn van
enig begrip voor die rellen. Verder
heeft het niets te maken met de kloof
tussen Europa en de burger. De
VVD-fractie voelt zich zeer aange-
sproken door een citaat van de Britse
premier Blair, die sprak over een
reizend circus van anarchisten, dat
erop uit is om zoveel mogelijk
rotzooi te trappen. Wij zijn het ook
zeer eens met de toon en de inhoud
van de kritiek op de rellen, die de
minister-president in de pers naar
voren heeft gebracht.

De belangrijkste passage over de
uitbreiding in de conclusies van
Gotenburg luidt: het zou mogelijk
moeten zijn om de onderhandelingen
voor de kandidaat-lidstaten die klaar

zijn, eind 2002 te voltooien. De
doelstelling is dat ze als lidstaat
deelnemen aan de verkiezingen voor
het Europees Parlement in 2004. Tot
zover de conclusies. Die doelstelling
kan de VVD-fractie onderschrijven. Er
staat dus: nieuwe landen moet zo
snel mogelijk lid kunnen worden. Dat
is het commitment, de politieke
doelstelling. Tegelijkertijd staat er dat
het pas een feit kan worden als die
landen in staat zijn om het EG-recht
toe te passen, hun markten in
overwegende mate open te stellen
en de openheid van de interne markt
te dragen. Verder staat er eigenlijk
dat onverkort moet worden
vastgehouden aan de criteria van
Kopenhagen. Het vragen van
herbevestiging aan de bewindslieden
is eigenlijk een retorische vraag. Dat
is namelijk verleden week in het
overleg al gedaan en verder heeft de
minister-president dat duidelijk
geformuleerd in de toespraak die hij
niet zo lang geleden heeft gehouden
aan de universiteit van Leiden.

Het commitment van de Europese
Raad aan de kandidaat-lidstaten is
dus goed. Dat is ook belangrijk in het
licht van het Ierse referendum. Er is
overigens wel sprake van een
dilemma. Aan de ene kant moet je
het referendum serieus nemen, want
het is een democratisch instrument
in een van de lidstaten, maar aan de
andere kant wil je doorgaan met de
uitbreiding en de uitbreidings-
onderhandelingen. Voor nu is een
oplossing voor dat dilemma
gevonden. Ik heb met veel belang-
stelling en instemming gelezen wat
de Ierse premier – ik waag mij maar
niet aan de officiële Ierse titel voor
de functie, want die is moeilijk uit te
spreken – daarover heeft gezegd in
de verklaring die wij hebben
gekregen. Ik ben bijna geneigd om
de Ierse premier te complimenteren
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